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Comments of Morocco 

Agenda Item 4(a) CX/PR 25/56/3 

Matters arising from FAO and WHO 

Position du Maroc : 

Le Maroc remercie la FAO et l’OMS pour les travaux réalisés particulièrement les spécifications FAO, OMS & FAO/OMS, 
et la publication du manuel sur le développement et l’utilisation des spécifications relatives aux pesticides microbiens 
de la FAO et de l’OMS. 

Moroccan position: 

Morocco thanks FAO and WHO for the work carried out, particularly for the FAO, WHO & FAO/WHO specifications, and 
for the publication of the manual on the development and use of FAO and WHO specifications for microbial pesticides. 

Agenda Item 5(a) Section 2 of the 2024 JMPR Report 

Report on items of general consideration arising from the 2024 JMPR meeting 

Évolution de la méthodologie d'exposition alimentaire aux résidus de pesticides dans les aliments 

Position du Maroc : 

Le Maroc remercie la JMPR pour les travaux réalisés sur les développements de la méthodologie d'exposition 
alimentaire aux résidus de pesticides dans les aliments à savoir GECDE-Moyen en remplacement à l'AJEI pour une 
meilleure protection des consommateurs ayant une large consommation. Cependant, la méthodologie GECDE-Moyen 
(global estimate of chronic dietary exposure) devrait être davantage étudiée notamment sur l'impact des CXLs. 

Evolution of the methodology of dietary exposure to pesticide residues in food 

Moroccan position: 

Morocco thanks the JMPR for its work on developing the methodology for dietary exposure to pesticide residues in 
food, namely GECDE-Medium, as a replacement for AJEI, for better protection of consumers with high consumption. 
However, the GECDE-Medium (global estimate of chronic dietary exposure) methodology should be further studied, 
particularly its impact on the existing CXLs. 

Agenda Item 6.1 CX/PR 25/56/5 

MRLs for pesticides in food and feed (at Steps 7 and 4) 

 Hydrazide maléique (102) :  

Les données toxicologiques fournies sont insuffisantes pour établir la DJA et la dose de référence aiguë (ARfD). 

 VA 0385 Oignon, bulbe W 15 

 VR 0589 Pomme de terre W 50 
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Position du Maroc : 

Le Maroc soutient globalement les propositions de LMR de la JMPR 2024, en revanche, nous proposons d’accorder la 
règle de quatre ans pour les CXLs du composé Hydrazide maléique (102), vu qu’il est proposé dans le calendrier de 
réévaluation de 2026 sous réserve de l’engagement d’un sponsor pour fournir les données. 

 Maleic hydrazide (102): 

The toxicological data provided are insufficient to establish the ADI and the acute reference dose (ARfD). 

VA 0385 Onion, bulb W 15 

VR 0589 Potato W 50 

Moroccan position: 

Morocco globally supports the JMPR 2024 MRL proposals, however, we propose to maintain the existing CXLs under 
the 4 year rule of the compound Maleic Hydrazide (102) , beacause the compenent is scheduled in the 2026 re-
evaluation subject to the commitment of a sponsor to provide the data. 

Agenda Item 8.1 CX/PR 25/56/9 

Management of unsupported compounds without public health concerns scheduled for periodic review 

Position du Maroc : 

Le Maroc soutient les recommandations de révocation de CXLs du fenthion (39), du parathion-méthyle (59), du dinocap 
(87), de l'amitraz (122) et du bitertanol (144).  

Egalement, le Maroc soutient les recommandations de révocation de CXLs pour le méthamidophos (100) pour les 
produits qui ne disposent pas de CXLs correspondantes pour l'acéphate (95). 

Ces composés ne sont pas homologués au Maroc.  

Moroccan position: 

Morocco supports the recommendations to revoke CXLs of fenthion (39), parathion-methyl (59), dinocap (87), amitraz 
(122) and bitertanol (144). 

Also, Morocco supports the recommendations to revoke CXLs for methamidophos (100) for products that do not have 
corresponding CXLs for acephate (95). 

Agenda Item 9 CX/PR 25/56/11 

Establishment of Codex schedules and priority lists of pesticides for evaluation/re-evaluation by JMPR 

Position du Maroc : 

Le Maroc soutient les calendriers et listes prioritaires de pesticides proposés dans le CL 2024/44-PR. 

Le Maroc souhaite également que les sponsors proposent de nouveaux usages pour les cultures mineures et les cultures 
spéciales dans les prochains calendriers de priorités. 

Moroccan position: 

Morocco supports the schedules and priority lists of pesticides proposed in CL 2024/44-PR. 

Morocco wishes also that sponsors proposes new uses for minor crops and specialty crops in the coming schedules and 
priority lists of pesticides for evaluation by JMPR 
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